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Choć do wyborów samorządowych pozostało jeszcze trochę czasu, to na sesjach czuć już
przedwyborcze napięcie. Koniec kadencji rady, to również dobry czas na podsumowania
zarówno w gminach, jak i miastach.

Radni z Gminy Chybie postanowili podsumować aktualną sytuację społeczno-ekonomiczną Gminy. Rozmawiano
również o perspektywach na przyszłość. Radny Janusz Dziedzic w  bilansie zaprezentowanym radzie wskazał na
różne aspekty m.in. na wymiar społeczny. Ważne jest upodmiotowienie naszych mieszkańców. Kończąca się 
kadencja zaznaczyła się m.in. funduszem sołeckim, który jest bardzo dobrym rozwiązaniem
aktywizującym małe społeczności. (…) Drugi obszar, który jest na pewno istotny także w przyszłości dla
naszej Gminy, to inwestycje. Zarówno te małe, jak i większe. Wydaje mi się, że powinniśmy podjąć
wysiłek, by w przyszłości przyciągnąć na nasz teren przemysł. Pamiętając o tym, iż nasza Gmina rozwijała
się przez dziesięciolecia dzięki dużemu zakładowi produkcyjnemu. Kolejnym bardzo ważnym elementem
przyczyniającym się do rozwoju jest infrastruktura, która w tej kadencji znacznie się zmieniła. Mam tutaj
na myśli kanalizację i oczyszczalnię ścieków trzeba jednak czynić dalsze działania w tym kierunku.
Zarówno, jeżeli chodzi o kanalizację, jak i chociażby rozwój Internetu szerokopasmowego, dróg, czy
uporządkowania gospodarki związanej z rowami. Wszystko to wymaga oczywiście nakładu finansowego,
bo przecież takie działania nie mogą być realizowane, czy uzgadniane w oderwaniu od budżetu. Dlatego
powinniśmy czynić starania o jego zwiększenie. Jakie są możliwości zwiększenia budżetu nie obciążając
mieszkańców dodatkowymi podatkami? Uważam, iż powinniśmy postawić kilka naszych spraw na
wyższym forum. Nie jest to łatwe, ale powinniśmy spróbować, by uzyskać satysfakcjonujący dla nas
rezultat. Szczebel wyżej, mam tutaj na myśli województwo, a nawet Warszawę – podkreślał, po czym dodał.
Chodzi o podatki. Powinniśmy podjąć próbę uzyskania korzyści podatkowych ze zbiornika
Goczałkowickiego. To może przynieść duże profity. Trzeba pamiętać, że ponosząc koszty związane z
kanalizacją, robiliśmy to też w jakimś sensie dla aglomeracji górnośląskiej, ponieważ wiemy wszyscy, iż
jest to zbiornik wody pitnej dla śląskich miast. Uważam, iż z tej właśnie przyczyny mamy pewne
argumenty, które możemy podnosić. Do tego możemy dołożyć upadek Cukrowni oraz objęcie naszej
Gminy programem Natura 2000, który jest sporą barierą dla rozwoju.

Radny Leszek Josek, w podsumowaniu skupił się z kolei na liczbach. W Gminie Chybie mieszka 9 488 ludzi, tj. 299 os./
km2. Zerknąłem do Głównego Urzędu Statystycznego i za 2012 rok wypisałem sobie pewne interesujące
liczby. Pod koniec roku w Gminie było zarejestrowanych 346 bezrobotnych. 99% ludności Chybia ma
dostęp do instalacji wodociągowej, ok. 75% do gazowej, a tylko 8% do kanalizacyjnej – ale, jak wiemy to
jest już oczywiście nieaktualna informacja z uwagi na przyłącza, które są w tej chwili realizowane. Z
innych ciekawostek wypisałem sobie, iż tylko w Zarzeczu liczba ludności waha się raz w górę, raz w dół.
Natomiast w pozostałych sołectwach od prawie 15 lat liczba ludności ciągle rośnie, czyli mamy dodatni
przyrost. Pozwoliłem sobie wypisać, również z materiałów, jakie dostawaliśmy do sesji Rady parę
szczegółów, głównie na temat wypłaconych świadczeń. I tak wypłacono 7,5 tys. świadczeń rodzinnych z
dodatkami na kwotę 808 tys. zł. 2 tys. zasiłków pielęgnacyjnych na kwotę 319 tys. zł. Wypłacono prawie 500
świadczeń pielęgnacyjnych na kwotę 260 tys. zł. oraz 99 becikowych, to są wszystko liczby za 2013 rok. Za
dwie osoby płacono za pobyt w domu pomocy społecznej. Były również zasiłki stałe na kwotę 67 tys. zł.,
okresowe 120 tys. zł., celowe, specjalne. Na dożywianie dzieci i młodzieży poszło ponad 254 tys. zł.
Wypłacono również dodatki mieszkaniowe, świadczenia alimentacyjne, zarejestrowano 23 przypadki
przemocy, czyli tzw. niebieska karta, co kosztowało nas prawie 18 tys. zł. I to są wszystko kwoty, które
zostały wypłacone.  Nie są one zależne tylko od nas, ale również od instancji wyższych.

Radny Leszek Josek, przedstawił radnym różne rankingi, w których znalazła się Gmina Chybie, po czym wysunął
następujące wnioski. Na poziomie kraju wzrasta wpływ z podatków od nieruchomości  oraz z podatków od
czynności cywilnoprawnych. Wzrosły dochody z tytułu udziałów PIT, natomiast obniżyły się wpływy z



podatku dochodowego od osób prawnych. To wnioski, które znalazły się w zaprezentowanych przeze
mnie rankingach. Trzeba te tendencje wykorzystać w naszej Gminie w przyszłości. Warto również
wspomnieć o tym, iż w strategii rozwoju Gminy jest wypisana polityka podatkowa pozwalająca na rozwój
przedsiębiorczości, a tego jak na razie u nas za bardzo nie odczuwamy. Dlatego należałoby na przyszłość
spróbować to wykorzystać. Dla mnie ważny jest również potencjał tkwiący w terenach po byłej Cukrowni.
Trzeba je również w jakiś sposób zagospodarować. Zaś w związku z współczynnikami demograficznymi
zwiększy się odsetek ludzi niepracujących, dla których trzeba będzie przygotować odpowiednią ofertę
pomocy, czy opieki. I to są wszystko zadania dla przyszłej rady – zaznaczył.
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